

MINUTES OF PROCEEDINGS

Thursday, May 18, 1972
(6)

[Text]

The Standing Committee on Privileges and Elections met this day at 11:15 a.m.—The Chairman, Mr. Ovide Laflamme, presided.

Members present: Messrs. Benjamin, Chappell, Deakon, Forest, Hogarth, Jerome, Laflamme, Marceau, McBride, Peters, Pringle, Smith (*Saint-Jean*), Whicher—(13).

Witness: From Bell Canada: Mr. J. D. Fahey, Director of Engineering Design.

The Committee resumed consideration of the allegations concerning wiretapping and opening of mail of Members of this House.

The Chairman read to the Committee a letter, dated April 28, 1972, from Mr. Erik Neilsen, M.P., in relation to the said allegations.

The Chairman introduced Mr. Fahey who made an opening statement on the technical capabilities of wiretapping and the known methods of detection of wiretapping devices, before being questioned thereon.

The questioning completed, the witness withdrew.

Mr. Hogarth moved
That the Committee sit *In Camera* for the consideration of its report.

After debate thereon, by unanimous consent, Mr. Hogarth withdrew his motion.

Then, it was
Agreed—That the Committee prepare a draft report for presentation to the Committee at the next meeting.

At 12.20 p.m. the Committee adjourned to the call of the Chair.

Le greffier du Comité
Robert D. Marleau

Clerk of the Committee

PROCÈS-VERBAL

Le jeudi 18 mai 1972
(6)

[Traduction]

Le Comité permanent des privilèges et élections se réunit aujourd'hui à 11 h 15, sous la présidence de M. Ovide Laflamme.

Députés présents: MM. Benjamin, Chappell, Deakon, Forest, Hogarth, Jerome, Laflamme, Marceau, McBride, Peters, Pringle, Smith (*Saint-Jean*), Whicher—(13).

Témoin: De Bell Canada: M. J. D. Fahey, directeur du service d'esthétique industrielle.

Le Comité reprend l'étude des allégations concernant l'interception des messages et l'ouverture du courrier de députés de la Chambre.

Le président lit aux membres du Comité une lettre de M. Erik Neilsen, député, datée du 28 avril 1972 et concernant ces allégations.

Le président présente M. Fahey qui fait une déclaration portant sur les moyens techniques employés pour l'interception des messages et les méthodes connues de détection des dispositifs utilisés à cet effet avant de répondre aux questions.

A la fin de la période de questions, le témoin se retire.

M. Hogarth propose
Que le Comité siège à huis clos pour étudier son rapport.

A la suite de discussions à ce sujet, et par consentement unanime, M. Hogarth retire sa motion.

Puis, il est
Convenu—Que le Comité rédige un projet de rapport afin de le présenter à ces membres à la prochaine réunion.

A 12 h 20, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.